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Vážení čitatelia, 

v marci 2024 som dostal dôveru stať sa novým podpred-
sedom Úradu priemyselného vlastníctva Slovenskej repub-
liky. V krátkom čase mi pribudla aj milá záležitosť spojená 
s manažmentom vydávania tohto významného časopisu. 

Na úvod mi dovoľte vyjadriť obdiv nad kvalitou obsahovej 
stránky časopisu, za čo vďačíme členom redakčnej rady ako aj 
vysoko erudovaným odborníkom, ktorí si vedia nájsť čas nato, 
aby prispeli k rozšíreniu našich znalostí. Budeme sa aj naďalej 
snažiť o vysokú úroveň odborných článkov, ale aj o zlepšova-
nie postavenia Duševného vlastníctva ako kvalitného perio-
dika, a to v rámci našich možností. Zároveň sa zameriame aj 
na zlepšenie distribúcie poznatkov z časopisu prostredníc-
tvom zmien v dostupnosti obsahu po digitálnej stránke. 

Stálych čitateľov určite neprekvapia témy, ktoré v posled-
nom čase rezonujú vo svete ochrany duševného vlastníctva. 
Zo strategického hľadiska týkajúceho sa hlavného zamera-
nia Úradu priemyselného vlastníctva SR sa v týchto dňoch 
upriamuje naša pozornosť na implementáciu nariadenia 
Európskeho parlamentu a Rady EÚ 2023/2411 o ochrane 
zemepisných označení remeselných a priemyselných výrob-
kov, v medzirezortnom pripomienkovom konaní máme no-
velu patentového zákona a pozorne sledujeme aj prípravy 
na diplomatickú konferenciu v Rijáde k uzavretiu zmluvy 
o práve v oblasti dizajnu (DLT). Sme veľmi vďační za podnety 
od slovenských klientov z podnikateľskej praxe, ktoré sa tý-
kajú najmä zlepšovania spolupráce a efektívnejšieho posky-
tovania služieb, a vítame aj pripravovanú iniciatívu minis-
terstva školstva smerom k zlepšovaniu ochrany duševného 
vlastníctva v akademickej obci. Verím, že v tejto sfére budú 
v krátkom čase verejnosti predstavené konkrétne kroky. 

Tento rok je hybným slovom umelá inteligencia alebo 
teda AI. Z hľadiska diania vo svete je to nepochybne trendo-
vý faktor a len v tomto roku mu bola venovaná konferencia 
zo strany Európskeho patentového úradu (v Litve), ako 
aj konferencia Maďarského úradu duševného vlastníctva 
v súvislosti s predsedaním Maďarska v Rade Európskej únie, 

ktorá sa uskutočnila začiatkom októbra v Budapešti. Vede-
nie Úradu priemyselného vlastníctva SR má záujem o hlbšiu 
a efektívnejšiu integráciu s už rozvinutými riešeniami Európ-
skeho patentového úradu, ale pripravuje aj vlastné projekty 
v oblasti AI. Zo zelenej lúky, na ktorej stálo nové vedenie úra-
du, sme sa za tento rok posunuli k prvým praktickým krokom 
a odštartovali príchod AI hneď pre tri projekty. Z hľadiska 
rozplynutia obáv týkajúcich sa možnej efektivity AI chcem 
uviesť, že momentálne neexistuje názor (a to ani v rámci 
európskych inštitúcií), ktorý by sa opieral o výlučné rozho-
dovanie AI. V tejto fáze vývoja AI budú kvalitu výstupov všet-
kých úradov garantovať stále ich skúsení zamestnanci. 

Všetko najlepšie k 30. výročiu Úradu Európskej únie 
pre duševné vlastníctvo (EUIPO)! 

V druhej polovici roka uskutočnili kolegovia z EUIPO 
v spolupráci s Patentovým úradom Lotyšskej republiky veľ-
mi inšpiratívne vyhodnotenie cien v rámci súťaže Europa 
Design Awards. Za vedenie ÚPV SR víťazom srdečne gratu-
lujeme a veríme, že takéto podujatie inšpiruje aj slovenských 
dizajnérov k prezentovaniu svojich produktov a k zapojeniu 
sa do súťaže v budúcich rokoch! 

Keď už spomínam EUIPO, chcem veriť, že môj návrh 
v boji proti falšovaniu registrovaných produktov spočívajú-
ci v účinnej a okamžitej blokácii podvodných internetových 
produktov bude po legislatívnom pripomienkovom proce-
se a nastavení účinných mechanizmov uvedený do praxe. 
Verím, že to v konečnom dôsledku prispeje k zvýšeniu dô-
veryhodnosti a ochrany duševného vlastníctva a k väčšej 
angažovanosti podnikateľských subjektov, ktoré uvidia 
reálny pozitívny efekt prameniaci z tohto návrhu a z ochrany 
duševného vlastníctva pre ich produkty.
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